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Protokoll Datum 
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Närvarande 

Ledamöter Annika Östman Wernerson, rektor, ordförande  
Marie Arsenian-Henriksson, vicerektor för forskning    
Robert Harris, vicerektor för forskarutbildning 
Ewa Ehrenborg, vicerektor för utbildning 
Sten Linnarsson, dekan KI Solna 
Carl Johan Sundberg, dekan KI Nord  
Matti Sällberg, dekan KI Syd 
Catharina Larsson, lärarrepresentant 
Anna Norrby-Teglund, lärarrepresentant 
Mikael Karlsson, lärarrepresentant         
Vega Strindlund, studentrepresentant, OF 
Elin Törnqvist, studentrepresentant, MF 
Daniel Söderberg, studentrepresentant, MF 
 

Övriga Martin Bergö, prorektor (§§ 1-4, § 5 delvis, §§ 8-14) 
Veronika Sundström, universitetsdirektör 
Marie-Louice Isacson, bitr universitetsdirektör, huvudföredragande 
Karin Schmekel, enhetschef 
Magnus Ericson, samordnare, sekreterare 
 

Föredragande/ 
medverkande 

 

 

 

Magnus Boman, professor, § 5 
Gunnar Gustafsson Wiss, planeringsdirektör, § 6 
Bengt Karlsson, controller, §§ 6-7 
Nataljia Natalija Buza-Vidas, samordnare § 9 
Anna Humble, direktör, § 10 
Madeleine Svärd Huss, presschef, § 12 
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§ 1  
Sammanträdets öppnande 

Annika Östman Wernerson öppnar sammanträdet och hälsar alla välkomna. 
 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Sten Linnarsson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 

§ 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns. 

§ 4  
Anmälan av    

a) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden (FN) 2024-03-05 

b) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 
(KU) 2024-03-04 

c) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på forskarnivå (KFU)  
2024-03-07  

d) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning (KF) 2024-02-21  

e) Årsrapport 2023 över uppdragsutbildningen vid Karolinska Institutet 
Se även Uppdragsutbildning -  stöd för lärare och kursgivare | Medarbetare (ki.se) 

f) Uppdaterad utvecklingsplan för den centrala etikverksamheten vid Karolinska Institutet 

g) Universitets- och högskolerådets (UHR) rapport om svenska lärosätens deltagande i 
Europauniversitetet, finns på länk 

h) Länk till samlingssida med KI:s svar på olika remisser (uppdateras fortlöpande) 
 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 

§ 5  
Dialog och avstämning med professor i Artificiell intelligens (AI) 
Magnus Boman, professor i artificiell intelligens (AI), presenterar sig. Han informerar om sitt 
arbete inom ramen för det KI-centrala uppdrag som fakultetsnämnden beslutade i 
december 2023 (dnr 1-1122/2023) samt om några av sina iakttagelser. Kunskapsnivån inom 
KI varierar. Utvecklingen inom AI går snabbt och har stor potential inför framtiden. Samtidigt 
finns utmaningar såsom infrastruktur för datakraft, datalagring och säkerhet. Magnus lyfter 
frågan om samordning inom KI, en plattform.  

Fakultetsnämnden diskuterar bland annat behovet av fortsatt utveckling, samordning samt 
vikten av ett nära samarbete bland annat med IT-avdelningen. 

Avslutningsvis tackar Annika Östman Wernerson för presentationen och konstaterar att 
dessa frågor behöver hanteras på olika nivåer inom KI, däribland i fakultetsnämnden och på 
ledningsnivå.  

 

https://medarbetare.ki.se/uppdragsutbildning-stod-for-larare-och-kursgivare
https://www.uhr.se/publikationer/publikationsbutiken/manga-vill-delta-i-europauniversitet/
https://ki.se/om-ki/ki-som-remissinstans
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§ 6  
Budgetramar för statsanslagen och fakultetsnämndens fördelade medel med 
strategiska satsningar på lång sikt. Satsningar med hjälp av myndighets-
kapitalet .  

Inledningsvis lyfter Annika Östman Wernerson några aspekter som är viktiga att beakta. Att 
prioriterade satsningar ska se till hela KI, vara strategiska och bidra till att höja kvaliteten i 
kärnverksamheten. Vidare kommenterar Gunnar Gustafsson Wiss regeringens vårändrings-
budget avseende 2024 samt den ekonomiska vårpropositionen för perioden 2025-2027, 
vilka båda publicerades tidigare i veckan.  

Bengt Karlsson informerar om vicerektorernas förslag till satsningar med hjälp av 
myndighetskapitalet och om controllergruppens beredning av förslagen. Några förslag 
föreslås i första hand hanteras inom ordinarie budgetprocess inför kommande år. 
Diskussion följer. 

Fakultetsnämnden diskuterar också det faktum att merparten av KI:s samlade myndighets-
kapital finns på institutionsnivå. Storleken på myndighetskapitalet varierar mellan de olika 
institutionerna.  

Annika Östman Wernerson sammanfattar diskussionen. Controllergruppen på STL-
avdelningen ombes att samordna även den fortsatta beredningen tillsammans med 
vicerektorerna och bereda ett förslag till beslut i fakultetsnämnden vid sammanträdet den 
20 maj 2024.  

Avslutningsvis föreslås att en långsiktig strategi inom utbildning och forskning diskuteras 
närmare på fakultetsnämndens internat den 3-4 september 2024. 

 
 

§ 7  
Kostnader för högskoleprovet (dnr 1-425/2024) 

Bengt Karlsson informerar i ärendet. Enligt beslut i Stockholms akademiska rektorskonvent 
2002-06-10 fördelar Stockholms universitet det årliga över-/underskottet mellan hög-
skolorna i regionen utifrån antalet helårsstudenter. Sammanfattningsvis behövs ett princip-
beslut för hur Karolinska Institutets (KI) kostnad långsiktigt ska hanteras. KI:s kostnad för 
2024 uppgår till ca 450 tkr. Beloppet kan variera mellan åren. Kostnaden föreslås belasta 
fakultetsnämndens budgetram, inom statsanslaget för utbildning på grundnivå och 
avancerad nivå. Diskussion följer. 

Fakultetsnämnden beslutar i enlighet med förslaget 

att kostnader för högskoleprovet belastar fakultetsnämndens budgetram, samt  

att förklara paragrafen omedelbart justerad 

Beslutet gäller tills vidare. 
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§ 8  
Långsiktig planering av de strategiska forskningsområdena på Karolinska 
Institutet (SFO) 

Karin Schmekel informerar om bakgrunden. Enligt propositionen Ett lyft för forskning och 
innovation (prop. 2008/09:50) fördelas medel, som söktes i konkurrens, till de så kallade 
strategiska forskningsområdena (SFO) vid aktuella lärosäten. Karolinska Institutet (KI)  
har genom ”öronmärkning” av anslaget för forskning och utbildning på forskarnivå sedan 
2009 fått medel för sex SFO:er. Vid lärosätena har det sedan starten funnits en osäkerhet 
vad gäller SFO-medlens långsiktighet, vilket lett till att styrgrupperna för SFO dels har gjort 
kortsiktiga satsningar, dels ackumulerat myndighetskapital. Kommittén för forskning ställer 
sig bakom att fakultetsnämnden möjliggör en mer strategisk och långsiktig användning av 
SFO-medlen. 

Karin lyfter några frågor och möjliga handlingsalternativ. Det föreslogs att ett eventuellt 
beslut om ställningstagande om långsiktighet kopplas till krav på SFO-styrgrupperna att 
fördela medlen till verksamheten mer effektivt. 

En långsiktig strategi för SFO-medlen föreslås diskuteras närmare på fakultetsnämndens 
internat den 3-4 september 2024. Diskussion följer. Kommittén för forskning ombes att, 
utgående från dagens diskussion, formulera ett förslag till ställningstagande och lämna det 
till fakultetsnämnden.  

 
 

§ 9  
Vetenskapsrådets nationella utvärdering av medicinska och farmaceutiska 
grundvetenskaper  

Natalija Buza-Vidas och Karin Schmekel informerar om bakgrunden. Vetenskapsrådet (VR) 
genomför ämnesvisa utvärderingar på uppdrag av regeringen i syfte att ge en nationell bild 
av forskningens vetenskapliga kvalitet och betydelse. Under 2024-2025 genomför VR en 
utvärdering inom medicinska och farmaceutiska grundvetenskaper för perioden 2018-2022. 
Karolinska Institutet (KI) är ett av sju lärosäten som omfattas av utvärderingen. Till bak-
grunden hör att en separat utvärdering av den kliniska forskningen (”ALF-utvärderingen”) 
genomfördes 2023. 

KI förväntas lämna in ett urval av publikationer och fallstudier (impact cases) som ska ligga 
till grund för VR:s bedömning av den vetenskapliga produktionens kvalitet och forskningens 
betydelse i samhället. KI kommer inom kort att tillsätta en intern utvärderingsgrupp under 
ledning av prorektor Martin Bergö (ordförande) med sakkunniga inom aktuellt ämnes-
område. Kommittén för forskning och fakultetsnämnden involveras löpande i de interna 
urvals- och utvärderingsprocesserna. Dekaner och prefekter blir viktiga referensgrupper. 
Vid behov involveras ytterligare experter med specifik kompetens. Stöd i arbetet hämtas ur 
olika avdelningar inom det gemensamma verksamhetsstödet (GVS). 

Diskussion följer, bland annat om gränsdragningen mellan forskning inom grundvetenskaper 
och klinisk forskning. Avslutningsvis föreslås att utvärderingsgruppen kontaktar dekanerna 
tidigt i processen. 
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§ 10  
Förankring i frågor om klinisk utbildning och forskning kopplade till Karolinska 
Institutets samarbete med Region Stockholm 
Anna Humble informerar i aktuella frågor inom samverkansorganisationen KI-Region 
Stockholm. Några exempel är budgetprocessen inför 2025 samt det fortsatta arbetet med 
att följa upp Vetenskapsrådets utvärdering av den kliniska forskningens kvalitet och 
Socialstyrelsens utvärdering av universitetssjukvården. Hon informerar även om några 
aktuella remisser. Ett exempel är betänkandet Utvecklat samarbete för verksamhetsförlagd 
utbildning – långsiktiga åtgärder för sjuksköterskeprogrammen (SOU 2024:9). 

Diskussion följer. 

 

§ 11  
Aktuell information från studentkårerna 

Studentrepresentanterna informerar i aktuella frågor. Till exempel att Odontologiska 
Föreningen (OF) firar sitt grundande (år 1888) och att Medicinska Föreningen (MF) inleder 
planeringen av sitt 150-årsjubileum som äger rum år 2027.  
 

§ 12  
Aktuell information från ordförande och övriga ledamöter samt i aktuella 
pressfrågor 

Annika Östman Wernerson informerar i olika aktuella frågor. Till exempel att den interna 
utredningen om fryshaveriet i NEO (dnr 1-441/2024) nu finns tillgänglig på KI:s webbplats 
och en extern granskning enligt plan inletts. Hon nämner också rapporter från SUHF om 
ökad kontroll och byråkratisering (statens styrning av universitet och högskolor), den 
akademiska friheten, ökat beroende av externa medel samt en fallstudie från UKÄ om det 
nationella systemet för resurstilldelning inom utbildning på grundnivå och avancerad nivå 
och dess inverkan på hur lärosätena internt fördelar resurser. Länkar kommer att för 
kännedom skickas till fakultetsnämnden för den som vill ta del av dokumenten. Ewa 
Ehrenborg och Marie Arsenian-Henrikson återrapporterar från det senaste nationella 
dekanmötet. Madeleine Svärd Huss informerar i aktuella pressfrågor. Diskussion följer. 
 

§ 13  
Fakultetsnämndens tentativa ärendelista 2024  

Konstateras att ärendelistan föreligger. 
 

§ 14  
Ändrat datum för fakultetsnämndens sammanträde i november 2024 
Marie-Louice Isacson informerar i ärendet. Fakultetsnämnden beslutar att sammanträdet 
den 19 november flyttas till den 25 november (kl. 13.00-17.00).  

Samtidigt beslutar fakultetsnämnden att det inplanerade internatet den 3-4 september 
2024 inleds redan kl. 09.00 (den 3 september), i stället för kl. 11.00 som tidigare beslutats.    
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Annika Östman Wernerson avslutar sammanträdet. 

 

Vid protokollet 

Magnus Ericson 

 

Justeras     Justeras 

Annika Östman Wernerson   Sten Linnarsson 
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